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PROTOKÓŁ  Nr XXII/ 2008  
 

z przebiegu XXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
odbytej w dniu 26 czerwca 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał radnych, Zastępcę Burmistrza Ewę Omelczuk, 
Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, p.o. Sekretarza Barbarę Stasik, zaproszonych gości, w 
tym Powiatowego Komendanta Policji, Sebastiana Banaszaka, posterunkowego Łukasza 
Szymańskiego, Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP  
Leszka Parandyka, pracowników Urzędu oraz pozostałych  przybyłych  i  otworzył obrady 
XXII sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali 
obecnych jest 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum dla prawomocności obrad /listy obecności radnych oraz gości stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  
 
Nieobecni: 
Agnieszka Budych 
Dariusz Drosik 
 
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć zmarłych: Marii Brdyś, matki Mieczysława 
Brdysia, Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek; Hansa Wegmann, męŜa Inge 
Wegmann, Honorowej Obywatelki Gminy Zbąszynek, rodziców zaprzyjaźnionego straŜaka z 
Bedum oraz Jolanty Hanysz, nauczycielki w Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Zbąszynku. 
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Wojciecha Półtoraka (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Wojciecha Półtoraka f unkcji Sekretarza obrad 
dzisiejszej sesji Rady - głosowało 12 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Wojciech Półtor ak. 
 
Do pkt.3.  

Przyjęcie porz ądku obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8.   Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie, w tym: 

       1)  Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie działalności KPP w Świebodzinie 
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       2)  Informacja o zabezpieczeniu ppoŜ.  
       3)  Informacja w sprawie realizacji uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania 

czystości 
9.  Podjęcie uchwał 
a/. w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
10. Odpowiedzi na interpelacje 
11. Oświadczenia i wolne wnioski 
12. Zakończenie obrad 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk wystąpiła o wprowadzenie zmiany do porządku obrad 
poprzez wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w pkt. 9 „b” w sprawie uchwalenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie wprowadzenia powyŜszego projektu uchwały pod obrady 
dzisiejszej sesji. 
 
W imieniu Klubu Radnych GIW Przewodnicz ący Klubu GIW Ryszard Dembniak  zgłosił 
wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o punkt: przyjęcie oświadczenia Rady 
Miejskiej w sprawie zwolnień nauczycieli w jednostkach organizacyjnych gminy Zbąszynek, 
następnie odczytał uzasadnienie do proponowanego oświadczenia.  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zarządził głosowanie nad przyjęciem propozycji zmiany 
proponowanej przez Zastępcę Burmistrza. 
- za wprowadzeniem powy Ŝszej zmiany do porz ądku obrad głosowano jednogło śnie.  
 
W kwestii formalnej Radny Wojciech Półtorak  zauwaŜył, Ŝe jest pkt 11 w porządku obrad 
dot. oświadczeń i wolnych wniosków i w tym punkcie moŜna wprowadzić oświadczenie. 
Przewodnicz ący Klubu GIW Ryszard Dembniak wyraził zgodę, by w pkt 11 obrad 
wprowadzić zaproponowane oświadczenie.  
 
Przewodnicz ący Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu Krzysztof Krzywak  zgłosił swoje 
zastrzeŜenia co do treści projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy. Radny 
zaznaczył, Ŝe mając do dyspozycji kwotę, którą otrzymaliśmy w ramach spłaty długu od PKP 
powinno się określić priorytety zadań a nie tworzyć kolejne, dodatkowe zadania. Radny był 
zdania, Ŝe najwaŜniejszym powinna być realizacja przyjętej uchwały budŜetowej. W ocenie 
radnego warto byłoby równieŜ określić program i priorytety w momencie ściągalności 
kolejnych naleŜności. Sprawozdanie z budŜetu za I półrocze ukaŜe jakie jest procentowe 
wykonanie, stąd wymóg określenia takich priorytetów jest istotny. Następnie radny 
przedstawił stanowiska Komisji Stałych do projektu uchwały wypracowane podczas swoich 
posiedzeń. Podziękował radnym Klubu Radnych GIW, radnej Wiolecie Muszyńskiej, 
radnemu Ryszardowi Stachowiakowi, Zastępcy Burmistrza, Skarbnikowi oraz p.o. 
Sekretarzowi za zwiększenie o 5% płac dla pracowników obsługi i administracji, która ma 
odzwierciedlenie w projekcie uchwały. Ponadto radny zaznaczył, Ŝe w obecnej Radzie 
istotny jest kompromis i w ocenie radnego taki kompromis wypracowała Komisja Gospodarki 
i BudŜetu w kontekście zagospodarowania przyjętej kwoty. 
Radny Wojciech Półtorak  zapytał, czy będzie jakaś propozycja ze strony radnego? 
Radny Krzysztof Krzywak  odpowiedział, Ŝe propozycja pojawi się na zakończenie 
wystąpienia. 
Kontynuując swoje wystąpienie radny Krzysztof Krzywak zaznaczył, Ŝe warto byłoby 
skorzystać z kompromisu, na który Rada jest cały czas gotowa. Radny zaproponował, by 
odnieść się i przeanalizować następujące kwestie: 
- spłatę kredytów i poŜyczek jakie gmina obsługuje, 
- wielkość zadłuŜenia gminy,  
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- przeanalizować,  czy zadania, które są ujęte w projektowanej uchwale były zawarte w 
uchwale budŜetowej, 
- przeanalizować wniosek, który złoŜył Klub Radnych GIW  odnośnie przedszkoli, poniewaŜ 
do dziś nie ujęto wszystkich dzieci chętnych do przedszkola i nie zwiększono na to środków. 
Podsumowując swoje wystąpienie radny Krzysztof Krzywak zgłosił wniosek formalny o 
wycofanie projektu wspomnianej uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji i poszukanie 
takiego kompromisu, który Rada by zaakceptowała. 
Radna Halina Taczała  w kwestii formalnej zapytała skąd radny posiada dane o tym jak 
głosowała Komisja Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej? 
Radny Krzysztof Krzywak  odpowiedział, Ŝe dane posiada z protokołów Komisji. 
Radna Halina Taczała  poinformowała, Ŝe wydawało jej się, Ŝe cała Komisja była „za” 
skierowaniem pod obrady sesji. 
Radny Krzysztof Krzywak  wyjaśnił, Ŝe w swoim wystąpieniu mówił, Ŝe Komisja nie 
zaopiniowała tylko skierowała pod obrady sesji. 
Odnosząc się do wniosku radnego Krzysztofa Krzywaka Zastępca Burmistrza Ewa 
Omelczuk  oceniła zaprezentowane rozwiązanie za nieracjonalne i nieuzasadnione 
ekonomicznie, ale poniewaŜ wniosek podlegać będzie głosowaniu Zastępca Burmistrza 
zwróciła uwagę na zmiany w budŜecie, które na chwilę obecną są  niezbędne; czyli 
przebudowa skrzyŜowania Wojska Polskiego i Warszawskiej (kwota 19 tys. zł), program 
wymiany szkolnej (kwota 1840 zł), jak równieŜ ujęcie dwóch dróg tj. modernizacja drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w Kosieczynie oraz modernizacja drogi dojazdowej do 
gruntów rolnych w Kręcku. 
Radny Krzysztof Krzywak  poinformował, Ŝe nic nie stało na przeszkodzie, by wprowadzić 
nową uchwałę, pozostawić nadwyŜkę nie przydzielając jej na Ŝadne zadania. Radny 
zauwaŜył, Ŝe wymienione przez Zastępcę Burmistrza zadania moŜna wprowadzić jeszcze na 
dzisiejszej sesji lub na następnej, ale czas był długi i do Zastępcy Burmistrza naleŜał wybór, 
czy poszukiwać kompromisu i rozwaŜyć propozycje przedstawione na Komisjach, czy teŜ 
przyjąć tylko takie rozwiązanie, które zostało zaproponowane przez Zastępcę Burmistrza. 
Radny Wojciech Półtorak  zwrócił uwagę, Ŝe poruszona dyskusja powinna się odbyć w 
punkcie obrad przy podjęciu uchwał i przy okazji omawiania tej uchwały. Następnie zgłosił 
wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
- za powy Ŝszym wnioskiem Rada głosowała jednogło śnie . 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe forma wycofania uchwały ma na celu 
poszukanie drogi kompromisu, a nie jest formą odrzucenia uchwały. Jeśli będzie taka wola 
Zastępcy Burmistrza, by poddać uchwałę pod „obróbkę” to moŜna zwołać dodatkowe 
posiedzenia Komisji czy sesję, by tę kwestię uporządkować. 
- za zgłoszonym  wnioskiem o wycofanie uchwały głos owano 7 radnych „za”, 4 
radnych „przeciw” i 2 radnych wstrzymało si ę od głosu.  
(Aktualna liczba radnych – 13; do obrad sesji dołączył radny Mieczysław Maciejewski). 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur   zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk wnioskowała o 10 minut przerwy. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur   zarządził przerwę. 
 
Po przerwie  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe po odbytych rozmowach kompromis 
został wypracowany i zaproponował do porządku obrad wprowadzić nową treść projektu 
uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy w budŜecie gminy na 2008 rok, wprowadzone 
zmiany zostaną szczegółowo przedstawione w punkcie: Podjęcie uchwał. 
- za wprowadzeniem powy Ŝszej zmiany głosowano 10 radnych „za”, 2 radnych 
„przeciw” i 1 radny wstrzymał si ę od głosu.  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił porządek obrad sesji po wprowadzonych 
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zmianach.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8.   Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie, w tym: 

       1)  Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie działalności KPP w Świebodzinie 
       2)  Informacja o zabezpieczeniu ppoŜ.  
       3)  Informacja w sprawie realizacji uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania 

czystości 
9.  Podjęcie uchwał 
a/. w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b/. w sprawie uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Kosieczyn 
10. Odpowiedzi na interpelacje 
11. Oświadczenia i wolne wnioski 
12. Zakończenie obrad 
- za przyj ęciem powy Ŝszego porz ądku obrad głosowano: 11 radnych „za”,  1 radny 
wstrzymał si ę od głosu. (ogólna liczba radnych biorących udział w głosowaniu - 12, 1 radny 
nieobecny podczas głosowania). 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół przez czas trwania 
sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.11 porządku 
obrad. 
 
Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  

 
Do pkt.6  

Informacja z działalno ści Burmistrza w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omleczuk  przedstawiła informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
Zastępca Burmistrza poinformowała równieŜ, Ŝe w uzupełnieniu do przedstawianego 
sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym dołączona została informacja z 
działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym /informacja z 
działalności referatów UM w okresie od 30 maja 2008 r. do 25 czerwca 2008 r. - stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
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Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący Rady przeszedł do 
kolejnego punktu obrad. 
 
Do pkt.8  
 

Ocena stanu bezpiecze ństwa i porz ądku publicznego w gminie 

        
 
1)  Informacja o stanie bezpiecze ństwa w zakresie działalno ści KPP w Świebodzinie 
– informację w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Komendant Powiatowy Policji 
w Świebodzinie Pan Sebastian Banaszak.  Na wstępie poinformował, Ŝe od przyszłego 
poniedziałku na posterunku w Zbąszynku rozpocznie staŜ staŜystka, więc problem 
sygnalizowany na Komisjach został rozwiązany. Kolejnym tematem, który poruszył 
Komendant był temat uŜycia zakupionego ręcznego miernika prędkości; łączny czas pracy w 
ubiegłym roku za okres do 1 czerwca 2007 r. to 24 godziny, w tym roku - 34 godziny (za 
analogiczny okres tj. do 1 czerwca 2008r.), w związku z tym ujawnienie naruszeń przepisów 
prędkości miało miejsce w 69 przypadkach w ubiegłym roku, 110 przypadkach w bieŜącym 
roku. 
Komendant nadmienił, Ŝe dzięki dodatkowym słuŜbom Policja ma większą moŜliwość 
realizacji załoŜeń, które zostały wcześniej zdeklarowane.  
Komendant Policji przedstawił statystykę wypadków w gminie Zbąszynek, która przedstawia 
się następująco: 
Za pierwsze 5 m-cy 2007 roku – 2 wypadki, 2 osoby ranne, 16 kolizji, 0 osób zabitych. 
Rok 2008 – 3 wypadki, 6 rannych, 11 kolizji, 0 zabitych. 
 
Ilość przestępstw typu kradzieŜ, kradzieŜ z włamaniem: 
Rok 2005  
KradzieŜ – 31 
KradzieŜ  z włamaniem – 21 
 
Rok 2006  
KradzieŜ – 32 
KradzieŜ  z włamaniem – 30 
 
Rok 2007  
KradzieŜ – 25 
KradzieŜ  z włamaniem – 12 
 
Jak podkreślił Komendant Policji odnotowano równieŜ coraz większą liczbę nietrzeźwych 
kierowców, którzy są potencjalnymi sprawcami wypadków i stanowią duŜe zagroŜenie na 
drodze. 
Rok 2005 – 21 zatrzymanych nietrzeźwych kierowców 
Rok 2006 – 41 
Rok 2007 – 64.  
Znaczny spadek kierujących pod wpływem alkoholu zanotowano w tym półroczu, porównując 
ten okres z ubiegłym rokiem - 29 osób, w tym roku 20 osób. 
W 2007 roku, z terenu gminy Zbąszynek 49 osób zostało wywiezionych do izby wytrzeźwień 
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(z tego 46 męŜczyzn, 2 kobiety, 1 małoletni). Komendant Policji poinformował, Ŝe bardzo 
duŜy nacisk Policja kładzie na obsługę weekendów, godzin wieczorowo-nocnych, 
zabezpieczone były równieŜ weekendy majowe.  
Komendant podkreślił równieŜ, Ŝe przyznanie dofinansowania na ponadnormatywne dyŜury 
policjantów był z pewnością odpowiednim krokiem ku poprawie bezpieczeństwa 
mieszkańców gminy i dał pozytywny i wymierny efekt. PrzełoŜyło się to m.in. na większą 
widoczność policjantów w terenie. W ocenie Komendanta Rada Miejska w Zbąszynku działa 
w sposób realny, a nie opiera się tylko na fikcyjnych dyskusjach i chęciach, które nie 
przekładałyby się na konkretne działania. Komendant zwrócił uwagę, by mając na uwadze 
wymienione wskaźniki i moŜliwość ich podtrzymywania Rada Miejska kontynuowała 
zapoczątkowane działania w kierunku dofinansowania dyŜurów ponadnormatywnych 
policjantów równieŜ w przyszłym roku. 
Kontynuując Komendant Policji poinformował, Ŝe do 1 czerwca 2008r.  wykorzystano 22 
słuŜby ruchu drogowego, w tym 4 razy wideoradar, 62 słuŜby typowo patrolowe i 8 słuŜb z 
psem patrolowym. 
Komendant poinformował, Ŝe były pewne przesunięcia w Komendzie Powiatowej w 
Świebodzinie związane z odejściem kilku policjantów na emeryturę, przyjęto nowych, których 
trzeba było wysłać na szkołę. Z tego teŜ powodu skorzystano z kilku przesunięć i pomocy 
policjantów ze Zbąszynka. Z początkiem lipca br, kiedy policjanci wrócą ze szkoły, sytuacja 
wróci do normy.  
 
Posterunkowy Łukasz Szyma ński  uzupełnił przedstawioną informację w temacie 
profilaktyki nieletnich i małoletnich. Działania w tym kierunku zostały rozpoczęte juŜ pod 
koniec 2007 roku, gdzie wdroŜono wspólnie ze StraŜnikiem Miejskim program z tzw. polityką 
bezpieczeństwa tzn. zachowanie się podczas ferii, podróŜowanie, chodzenie w godzinach 
wieczorowych po zmroku. Następnie podjęto działania na szeroką skalę w temacie 
profilaktyki bezpośredniej, czyli obecność Policji w szkołach, wdraŜanie programów 
bezpiecznych pod nazwą „Lupo”, podczas których uświadamiano dzieci o róŜnego typu 
bezpiecznych zachowaniach. Zorganizowano konkursy i turniej „Bezpieczna zerówka”, które 
miały na celu edukację dzieci z grup „zerówkowych” w zakresie bezpiecznych zachowań, 
ukierunkowanie działań dzieci na pomoc rówieśnikom w sytuacjach kryzysowych, 
propagowanie pozytywnego wizerunku policjanta i straŜnika miejskiego wśród dzieci. W 
eliminacjach Gminy Zbąszynek brało udział 6 zespołów 3-osobowych z wszystkich 
przedszkoli w gminie. Najlepsi okazali się „zerówkowicze” z Rogozińca (4 miejsce w 
województwie). W zakresie profilaktyki nieletnich odbył się turniej wiedzy o bezpieczeństwie 
dla klas V i VI  - na turnieju powiatowym - I miejsce Szczaniec, II miejsce Kosieczyn, III 
miejsce Zbąszynek. Posterunkowy podkreślił, Ŝe wszystkim działaniom profilaktycznym jakie 
miały miejsce w szkołach towarzyszyła bardzo dobra współpraca z pedagogami szkolnymi, 
którzy wykazywali się duŜą otwartością i chęcią wymiany informacji. 
Przy współpracy OKSiR i Urzędu zorganizowano równieŜ wypoczynek letni dla dzieci, które 
nie mają moŜliwości wyjazdu. 
Komendant Policji  nawiązując do wystąpienia posterunkowego Łukasza Szymańskiego 
wyjaśnił, Ŝe posterunkowy pracuje jako specjalista ds. nieletnich. Dotychczas w Komendzie 
funkcjonowała 1 osoba jako specjalista ds. nieletnich, w niedługim czasie będą to dwie 
osoby, w związku z tym częstotliwość i obecność w szkołach z pewnością się zwiększy.  
Podsumowując Komendant Policji podkreślił, Ŝe Policja w Świebodzinie na rzecz Zbąszynka 
funkcjonuje nie tylko w ramach 5 policjantów przydzielonych do terenu Zbąszynka ale w 
ramach całego zespołu policjantów cywilnych, policjantów kryminalnych, dochodzeniowców 
oraz zespołu ds. wykroczeń jako zespołu osób wspierających miejscowych policjantów. 
Obecny na obradach mieszkaniec Zb ąszynka  (Czesław Ratajczak) zwrócił szczególną 
uwagę na nadmierną prędkość pojazdów, szczególnie cyklistów na ul. Wojska Polskiego, 
Plac Dworcowy i ul. Kosieczyńskiej w Zbąszynku. 
Odnosząc się do problemu przedstawionego przez mieszkańca Zbąszynka Komendant 
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Policji zwrócił uwagę, Ŝe motoryzacja bardzo się rozwinęła, zwiększyła się takŜe jej 
dostępność przez młode osoby. Komendant wyjaśnił, Ŝe nie moŜna tak przewidzieć słuŜby, 
by znaleźć się w odpowiednim momencie. Komendant poinformował, Ŝe spostrzeŜenia 
zgłoszone przez mieszkańca zostaną przekazane, ale wielokrotnie zdarza się tak, co wynika 
z obserwacji, Ŝe motocykle mają tak głośne silniki, Ŝe praktycznie jedzie on wolno ale 
wraŜenie dla wszystkich wokół jest odmienne. 
W uzupełnieniu posterunkowy Łukasz Szyma ński  potwierdził, Ŝe przy patrolach z uŜyciem 
ręcznego pomiaru prędkości, w których brał udział, bardzo często zdarzało się, Ŝe pojęcie 
nadmiernej prędkości było złudne. Miejsca postoju Policji są często zmieniane i kierowca 
nigdy nie jest pewien, w którym miejscu patrol się znajduje. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odnosząc się do poruszonego tematu poinformował, Ŝe 
temat nadmiernej prędkości został równieŜ wywołany na Komisji Porządku Publicznego i 
Praworządności, co jest dowodem na to, Ŝe temat ten nie jest nam obojętny. Podziękował, 
Ŝe przy okazji Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej zwiększono nadzór nad porządkiem i 
bezpieczeństwem w naszej gminie. 
Kierownik OKSiR Waldemar Chwałkowski  podziękował za bardzo dobrą współpracę i za 
zorganizowanie imprezy dla dzieci w temacie bezpieczeństwa. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur uzupełnił, Ŝe informacja w temacie współpracy OKSiR z 
Policją jest potwierdzona pismem, które wpłynęło do Biura Rady, pismo zostanie przesłane 
równieŜ na adres Komendy Policji w Świebodzinie. 
Następnie Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur  w imieniu Rady podziękował Policji za trud 
włoŜony w pracę na rzecz profilaktyki w szkołach, podziękował takŜe Dyrektorom szkół oraz 
Pani Burmistrz za przychylność i wsparcie takich działań, Ŝycząc jednocześnie, by 
nadchodzące wakacje wszystkich dzieciom przebiegły w poczuciu bezpieczeństwa. Ponadto 
poinformował, Ŝe zarówno organ wykonawczy jak i Rada będzie wspierać Policję; natomiast  
Policji Ŝyczył wsparcia ze strony mieszkańców w róŜnego typu zdarzeniach.   
 
2) Informacja o zabezpieczeniu ppo Ŝ. - informację przedstawił Prezes Zarządu 
Powiatowego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP Leszek Parandyk /informacja 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
(Podczas wystąpienia Pana Leszka Parandyka radna Wioleta Muszyńska opuściła salę obrad – 
aktualna liczba radnych – 12). 
Ponadto Pan Leszek Parandyk  poruszył problem zaobserwowanej i utrzymującej się 
tendencji spadkowej ilości członków OSP. PodłoŜe tego problemu tkwi w wyjazdach osób za 
granicę. Kolejnym problemem jest udział ochotników w szkoleniach. W celu podejmowania 
wspólnych działań ochotnicy muszą poznać sprzęt, na którym działa Państwowa StraŜ 
PoŜarna. Kurs podstawowy I i II stopnia trwa łącznie 120 godzin, kurs odbywa się w piątki, 
soboty i niedziele. Występuje problem zwalniania przez pracodawców straŜaków, którzy 
powinni wziąć udział w szkoleniach. Szkolenia są obowiązkiem dającym moŜliwość udziału w 
działaniach ratowniczo-gaśniczych. Pan Leszek Parandyk poinformował, Ŝe w tej kwestii 
padła propozycja zorganizowania spotkania z przedstawicielami firm i pracodawcami w celu 
ukazania i uświadomienia problemu. 
Ponadto Pan Leszek Parandyk podkreślił, Ŝe jednostki OSP godnie reprezentują naszą 
gminę w róŜnego rodzaju konkursach – druŜyna męska jednostki OSP Dąbrówka Wlkp. 
zajęła II miejsce w zawodach wojewódzkich, natomiast druŜyna kobieca – IV miejsce. 
Oprócz tego jednostki biorą udział w turnieju wiedzy poŜarniczej, gdzie przedstawiciele 
naszej gminy zajmują czołowe miejsca w powiecie i biorą udział w eliminacjach 
wojewódzkich. 
Radny Krzysztof Krzywak zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz i p.o. Sekretarza o 
opracowanie takiego regulaminu, który dawałby szanse przyznawania nagród nie tylko z 
okazji Dnia Edukacji Narodowej dla nauczycieli, ale takŜe dla straŜaków, z racji tego, Ŝe są to 
pracownicy społeczni, działacze, którzy poświęcają swój czas. Radny zaproponował, by 
moŜe z okazji Dnia StraŜaka przyznawać takie nagrody w podziękowaniu za ich 
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bezinteresowną odwagę i działanie na rzecz całej społeczności lokalnej. 
Kierownik OKSiR Waldemar Chwałkowski  podziękował Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Zbąszynku za pomoc przy akcji letniej, za pokazanie dzieciom wozu i sprzętu straŜackiego. 
Informację w temacie uzupełnił StraŜnik Miejski Leszek Bochniak  poruszył problem 
powstawania dzikich wysypisk na terenie naszej gminy. StraŜnik Miejski poinformował, Ŝe 
wystosowany został apel do mieszkańców gminy na stronie internetowej Zbąszynka, w celu 
moŜliwego wsparcia i przekazywania w stosownym czasie sygnałów i informacji w tym 
temacie. W tym roku został przyznany tylko jeden mandat za takie wykroczenie, osobę 
złapano na „gorącym uczynku”. Zjawisko to, jak zaznaczył StraŜnik Miejski, jest trudne do 
ujawnienia, a sygnały często są juŜ po fakcie. 
W temacie bezpieczeństwa drogowego StraŜnik Miejski poinformował, Ŝe z powodu 
nadmiernego ruchu samochodów cięŜarowych i osobowych Plac Dworcowy w Zbąszynku, 
szczególnie w godzinach nasilonego ruchu, stał się bardzo niebezpiecznym miejscem dla 
naszych mieszkańców. Coraz częściej mają tam miejsca potrącenia takŜe na pasach, 
wymuszanie pierwszeństwa i potrącenia rowerzystów. Stwarza to powaŜne zagroŜenie, gdyŜ 
plac do tej pory nie jest właściwie oznakowany. Docierają równieŜ głosy ze strony 
mieszkańców w tym temacie. Wstępnie rozpoczęto pracę nad zastępczym projektem do 
czasu przebudowy skrzyŜowania, który miałby zmienić oznakowanie i sposób poruszania się 
po Placu, by stał się on bardziej czytelnym i wyraźnym dla mieszkańców i osób 
przyjezdnych. Ruch pojazdów natęŜony jest w określonych godzinach i w tych teŜ godzinach 
obserwuje się takŜe brak miejsc parkingowych w tym rejonie. StraŜnik Miejski zwrócił uwagę, 
Ŝe naleŜałoby przemyśleć kwestię utworzenia miejsc parkingowych szczególnie w okolicach 
ul. PCK i Dworca PKP. 
W kwestii bezpieczeństwa StraŜnik Miejski poinformował, Ŝe zawsze moŜe liczyć na 
wsparcie ochotników straŜaków, Policji, współpraca układa się bardzo dobrze.  
W temacie realizacji uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania czystości, StraŜnik 
Miejski poinformował, Ŝe przeprowadzonych zostało sporo wyrywkowych kontroli. W 
miejscach, gdzie wymagała tego sytuacja odbywała się rekontrola, a w drastycznych 
przypadkach pojawiały się mandaty karne. Kontrole przyniosły efekt w postaci podpisanych 
umów; na przysiółkach do tej pory nie było Ŝadnej umowy, po przeprowadzonych kontrolach 
zawarte są tam wszystkie umowy. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przychylił się do propozycji radnego Krzysztofa 
Krzywaka w kwestii nagradzania straŜaków ochotników. Zwrócił takŜe uwagę, Ŝe dobrym 
pomysłem jest zorganizowanie spotkania z pracodawcami straŜaków ochotników, celem 
przedstawienia im problemu, którego mogą być nieświadomi i poszukania wspólnej drogi 
kompromisu. Następnie w imieniu Rady Przewodniczący podziękował straŜakom, 
StraŜnikowi za trud włoŜony w poprawę naszego bezpieczeństwa. 
 
3)  Informacja w sprawie realizacji uchwały w spraw ie szczegółowych zasad 
utrzymania czysto ści  - informację przedstawił podinspektor Urzędu Miejskiego Jarosław 
Snopajtis /informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
(Podczas wystąpienia podinspektora Jarosława Snopajtisa radny Sylwester Budych opuścił salę obrad 
– aktualna liczba radnych – 11). 
Radny Krzysztof Krzywak zapytał, gdzie zgłosić po godzinie 15.00, Ŝe nieŜywe zwierzę 
leŜy na ulicy (do godz. 15.00 w Urzędzie u Pana Jarosława Snopajtisa). 
W odpowiedzi podinspektor Jarosław Snopajtis poinformował, Ŝe na urzędowej tablicy 
ogłoszeń jest podany telefon do firmy zajmującej się tym problemem. W poruszonej kwestii 
Pan Jarosław Snopajtis zwrócił uwagę, by nie zgłaszać drobnych zwierząt np. kotów, 
poniewaŜ tym zajmują się pracownicy interwencyjni. 
Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił uwagę, Ŝe tego typu waŜne telefony ekologiczne mogłyby 
się pojawić na stronie internetowej Zbąszynka. Ponadto radny zauwaŜył, Ŝe od paru lat 
występuje u nas mankament w kwestii przytuliska dla zwierząt. Radny zapytał, czy nie 
moŜna by było postarać się o dwu lub trzysektorowe przytulisko a paniom, które zajmują się 
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jako wolontariuszki psami w naszym przytulisku podziękować np. w formie wręczenia 
dyplomu. 
Pan Jarosław Snopajtis zaznaczył, Ŝe wystarczy miejsca jeszcze na jeden kojec. Ponadto 
Pan Jarosław Snopajtis podkreślił, Ŝe psy w naszym przytulisku mają bardzo dobre warunki. 
Odnosząc się do przedstawionej sytuacji Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  podziękował 
Technikum Leśnemu w Rogozińcu, które jest liderem w akcjach oczyszczania miasta i 
terenów lasów i w tym roku silnie włączyło się w VI konkurs „Czysty Las” organizowany przez 
Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych i Towarzystwo Przyjaciół Lasu.  
 
Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 
 
Po przerwie 
 
 
Do pkt. 9  
 

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła nową treść projektu uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie gminy i budŜetu gminy na 2008 rok. Skarbnik omówiła wprowadzone zmiany do 
treści  pierwotnego projektu uchwały. 
-  zmiana po stronie dochodów o kwotę 532.674 zł, 
-  zmiana po stronie wydatków o kwotę 477.674 zł, co powoduje, Ŝe planowana nadwyŜka 
budŜetowa zwiększa się do kwoty 498.889 zł, czyli zwiększa się o kwotę 55.000 zł. 
Wprowadzona zmiana dotyczy zwiększeń po stronie wydatków, gdzie zwiększenie wydatków 
ulega zmniejszeniu o kwotę 55.000 zł w pozycji zadania dot. wymiany okien w Szkole 
Podstawowej w Zbąszynku, po zmianie pozostaje kwota 100.000 zł, pierwotnie była to kwota 
155.000 zł. Następnie Skarbnik Aneta Nawracała odczytała projekt uchwały.  
Przewodnicz ący Rady Jan zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, po 
czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 11 radnych – przy 10 głosach„za” i 1 głosie „przeciw” podjęła 
uchwałę Nr XXII/27/2008 w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXII/27/2008 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2008 rok  
została podj ęta przy 10 głosach„za” i 1 głosie „przeciw”  /uchwała stanowi załącznik nr 8 
do niniejszego protokołu/. 
 
b/. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn wraz z 
uzasadnieniem.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 11 radnych – 11 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXII/28/2008 w 
sprawie uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kosieczyn. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXII/28/2008 w sprawie uchwalenia  miejscowego plan u zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu/. 
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Do pkt.10  
Odpowiedzi na interpelacje 

 
Odnosząc się do odpowiedzi udzielonych pisemnie przez Zastępcę Burmistrza na zadane 
interpelacje podczas majowej sesji w sprawie umowy dzierŜawnej obiektu w Domu Kultury 
radny Andrzej Budych  nadmienił, Ŝe czynsz jest przez dzierŜawcę regulowany natomiast 
naleŜności za energię elektryczną i ogrzewanie lokalu nie są uiszczane, poniewaŜ nie 
stanowi o takim obowiązku zawarta umowa. Radny podkreślił, Ŝe Komisja Rewizyjna 
wskazała problem w tym celu, by spostrzeŜenia Komisji wykorzystać w zakresie pozostałych 
umów w kwestii ich prawidłowego zawierania. 
Radny Andrzej Budych  zadał jeszcze pytanie dodatkowe, czy okres od końca lipca do 
końca września br będzie bezumowny? 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  wyjaśniła, Ŝe na chwilę obecną do zainteresowanego 
zostało wysłane pismo informujące o takich moŜliwościach, ale istnieją teŜ pewne 
uzgodnienia ustne z dzierŜawcą i obecnie aneks do umowy nie został podpisany i dodatkowe 
3 miesiące na pewno nie będą okresem bezumownym. Ponadto dodatkowa umowa 
przedłuŜająca dzierŜawę tego pomieszczenia nie została podpisana.  
Radny Andrzej Budych  zapytał na jakiej podstawie dzierŜawca będzie się korzystał od 1 
lipca z lokalu? 
W odpowiedzi Zastępca Burmistrza  poinformowała, Ŝe dzierŜawca musi się wywiązać z 
pewnych zobowiązań i jeŜeli się nie wywiąŜe to umowa nie zostanie przedłuŜona. 
 
Odnosząc się do odpowiedzi na kolejną zgłoszoną interpelację w sprawie podwyŜszonych 
opłat za odprowadzanie ścieków radny Andrzej Budych  odczytał odpowiedź udzieloną 
przez Zastępcę Burmistrza i przypomniał, Ŝe w kalkulacji opłat za ścieki w kwocie 3,50 zł, 
kwota podwyŜszonych opłat za odprowadzanie ścieków to 10.000 zł, kary do zapłacenia na 
ten rok to kwota 130.000 zł, czyli praktycznie 120.000 zł pochodzi z kwoty amortyzacji, którą 
wprowadziliśmy do kalkulacji opłat za ścieki. Radny zauwaŜył, Ŝe naleŜy zdać sobie sprawę, 
Ŝe z 230.000 zł, 120.000 zł przeznacza się na spłatę kar i zostaje 110.000 zł kwota, którą 
mamy do dyspozycji. Problem wynikł na ostatniej kontroli w ZUK-u i dlatego poczyniono 
uzgodnienia z Panią Skarbnik, Ŝe na miesiąc sierpień przedstawione zostaną zadania, które 
będą do wykonania. Będą to nowe zadania, bądź zadania ujęte w uchwale budŜetowej, ale 
przeniesione do realizacji na ZUK, by dodatkowa opłata amortyzacyjna nie stanowiła 
dodatkowych przychodów do opodatkowania i odprowadzania podatku dochodowego. 
 
Do pkt.11  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 

Przewodnicz ący Klubu Radnych GIW Ryszard Dembniak odczytał oświadczenie Rady 
Miejskiej w sprawie zwolnień nauczycieli w jednostkach organizacyjnych gminy Zbąszynek. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zaproponował, by przedstawione oświadczenie przyjąć 
poprzez aklamację. Nie wniesiono innych propozycji przyjęcia oświadczenia. 
 
Rada Miejska przyj ęła oświadczenie w sprawie zwolnie ń nauczycieli w jednostkach 
organizacyjnych gminy Zb ąszynek przez aklamacj ę /oświadczenie wraz  z 
uzasadnieniem stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
Radny Krzysztof Krzywak zapytał, czy zostały juŜ wypłacone podwyŜki w OKSiR w 
Zbąszynku? 
Kierownik OKSiR Waldemar Chwałkowski poinformował, Ŝe został wybrany na stanowisko 
Kierownika OKSiR w dniu 03 czerwca br. Przejmując obowiązki po swoim poprzedniku  
uzyskał informację, iŜ nie zostały wypłacone naleŜne podwyŜki pracownikom OKSiR-u. 
Kierownik OKSiR wyjaśnił, Ŝe przez tak krótki okres czasu nie poznał jeszcze dobrze 
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pracowników i nie jest w stanie powiedzieć, czym się mogą wykazać. Ponadto poinformował, 
Ŝe po rozmowie z główną księgową zaplanowane zostały podwyŜki, po części wypłacone 
zostaną w postaci premii a po części będzie to podwyŜka uposaŜenia zasadniczego. 
Kierownik OKSiR poinformował, Ŝe podwyŜka będzie przyznana od stycznia, czyli z 
naleŜnym wyrównaniem a stosowne kroki zostaną podjęte w lipcu br.  
 
Radny Wojciech Półtorak   

- zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady w sprawie ostatniego 
posiedzenia Kapituły i odczytanej listy nazwisk, dlaczego lista nazwisk róŜniła się od 
listy ustalonej podczas poprzedniej Kapituły? 

- podniósł kwestię obiegu informacji z Biura Regionu Kozła w Kargowej,  
- zapytał, czy do Biura Rady wpłynęła informacja, Ŝe jeden z radnych otrzymał wyrok 

sądowy i czy moŜe nadal pełnić mandat radnego? 
 
Radny Ryszard Dembniak przypomniał, Ŝe radny Wojciech Półtorak na ostatniej sesji 
zwrócił uwagę, Ŝe koszty utrzymania przedszkoli bardzo wzrosły. W odniesieniu do 
powyŜszego radny podniósł kwestię, jak wygląda sytuacja w stosunku na jednego 
przedszkolaka, gdyŜ liczba przedszkolaków wzrosła o 70-80 dzieci oraz jak wygląda sytuacja 
w porównaniu do 2006 roku, o ile koszty te się zwiększyły? 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła kwoty dotacji przypadającej na jedno dziecko 
uczęszczające do przedszkola oraz liczbę dzieci w latach 2003-2008.  
Rok 2003  – 187 dzieci – kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 279 zł 
(funkcjonowało przedszkole samorządowe i częściowo przedszkola niepubliczne), 
Rok 2004  – 194 dzieci – kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 242 zł, 
Rok 2005  – 178 – kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 310 zł (przedszkole 
samorządowe w końcowej fazie likwidacyjnej), 
Rok 2006  – 209 dzieci – kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 286 zł 
(funkcjonowały tylko przedszkola niepubliczne), 
Rok 2007  – 230 dzieci  -  kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 288 zł  
(funkcjonowały tylko przedszkola niepubliczne), 
Rok 2008  – 240 dzieci – kwota dotacji przypadająca na jedno dziecko to 320 zł, z 
uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą w sprawie dotowania przedszkoli 
niepublicznych, zgodnie z którą zasady przyznawania dotacji nie są zróŜnicowane 
procentowo w doniesieniu do przedszkoli wiejskich i miejskich, nie uśredniana jest liczba 
dzieci, kwota dotacji jest jednoznaczna i wynosi 320 zł na jedno dziecko. 
Dynamika roku 2008 do 2005 to wzrost kwoty dotacji o 3%,  
dynamika 2007 do 2005 zmniejszenie kwoty dotacji przypadającej na jedno dziecko o 7%, 
dynamika 2006 do 2005 to zmniejszenie o 8%, 
dynamika 2008 do 2003 roku to jest to o 47% więcej. 
Radny Wojciech Półtorak  zauwaŜył, Ŝe nastąpiła zwyŜka o 30 dzieci, a nie jak zostało to 
przedstawione o 70 dzieci. 
 
Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił uwagę proceduralną w kwestii stanowiska i opinii Komisji 
Stałych. Statut jasno określa jakie Komisja powinna przyjmować stanowiska w zakresie 
podejmowanych decyzji; Komisja wypowiadać się powinna w postaci opinii i wniosków. W 
tym temacie radny zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby tak precyzować stanowiska 
Komisji w protokołach, by były to opinie do projektów uchwał lub wnioski a nie skierowywanie 
uchwał pod obrady sesji, gdyŜ kaŜda Komisja zgodnie ze Statutem przygotowuje opinię i 
wnioski dla Rady. 
 
Odnosząc się do zapytań radnego Wojciecha Półtoraka Przewodnicz ący Rady Jan Mazur 
poinformował, Ŝe do Biura Rady do tej pory nie wpłynęła informacja o wyroku sądowym 
Ŝadnego z radnych. 
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Odnosząc się do sprawy Kapituły Regionu Kozła, wyjaśnił, Ŝe ostatnie posiedzenia Kapituły 
skupiały się tematycznie nad funkcjonowaniem Stowarzyszenia LGD; było duŜe 
niezadowolenie dotyczące pracy Zarządu. Wszystkie spory doprowadziły do tego, Ŝe doszło 
do rozłamu w LGD, co przeniosło się na Kapitułę. W wyniku tego gmina Kargowa i Babimost 
postanowiły odłączyć się od LGD. Ostatnie dwa posiedzenia Kapituły odbyły się w 
Zbąszyniu, gdzie debatowano nad przyszłym składem LGD, jak powinna działać Rada 
Programowa w nowej strukturze i jak powinien wyglądać Zarząd. Wyjaśniając poruszony 
przez radnego Wojciecha Półtoraka temat, Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe po 
wyjściu z Kapituły 27 maja zadał pytanie Zastępcy Burmistrza, czy będzie kandydować do 
struktur LGD, na co Zastępca Burmistrza udzieliła negatywnej odpowiedzi. Kapituła RK 
przekonywała równieŜ osobę Przewodniczącego, aby wstąpił do Stowarzyszenia LGD, ale 
wyraził swoje zdanie, Ŝe nie chciałby łączyć swoich obowiązków z jeszcze inną pracą, ale  
zadeklarował pracę w Kapitule Regionu Kozła. Odnosząc się do zapytania radnego – skąd 
się wzięły inne nazwiska, Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe do dnia wyjazdu na 
Kapitułę tj. do 3 czerwca, nie otrzymał Ŝadnej informacji od Zastępcy Burmistrza o składzie 
osobowym, czy propozycjach. Zdaniem Przewodniczącego w dobrym tonie byłoby chociaŜ 
się spotkać i przedstawić listę ze Zbąszynka. Ponadto Przewodniczący Rady zaznaczył, Ŝe 
podpisując deklarację w imieniu Kurkowego Bractwa Strzeleckiego jednemu z członków 
udzielono mu rekomendacji do pracy w Stowarzyszeniu LGD RK. 
Kontynuując  Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe po raz pierwszy widział listę w rękach 
pani Joanny Kwaśnej na posiedzeniu Kapituły w Zbąszyniu. Odnosząc się do sytuacji w LGD 
Przewodniczący Rady nadmienił, Ŝe istniały spory o osoby, które miały tam kandydować. 
Gminy postawiły warunek, Ŝe jeŜeli skład osobowy Zarządu LGD nie ulegnie zmianom to 
gminy wystąpią ze Stowarzyszenia. Podsumowując temat Przewodniczący Rady podkreślił, 
Ŝe przykrym było to, Ŝe nikomu nie przyszło do głowy, Ŝeby w tym temacie zamienić parę 
słów, gdyŜ w  większości przypadków ze swojej strony stara się szukać kompromisu. 
Odnosząc się do powyŜszego Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  wyjaśniła, Ŝe zawsze 
przekazywała Przewodniczącemu informację o tym, Ŝe odbędzie się Kapituła i wyjazdy na 
Kapitułę odbywały się wspólnie. Jak poinformowała Zastępca Burmistrza na przedostatniej 
Kapitule wyraziła zdanie, Ŝe nie będzie obecna na przyszłej Kapitule, poniewaŜ weźmie 
udział w szkoleniu organizowanym przez LUW i jasno wyraziła opinię, Ŝe naszą gminę 
będzie reprezentował Przewodniczący Rady. Ponadto Zastępca Burmistrza poinformowała, 
Ŝe  w temacie nazwisk Przewodniczący Rady nie kontaktował się i nie wyraził 
zainteresowania, czy jest taka lista. Ze względu na brak kontaktu na spotkanie Kapituły 
został wysłany pracownik Urzędu. Zastępca Burmistrza poinformowała, Ŝe jadąc na Walne 
Zgromadzenie została zszokowana listą, gdyŜ we wszystkich gminach nazwiska były takie 
jak podano na Kapitule, natomiast w naszej gminie były to inne nazwiska. Na pytanie kto 
zmienił listę wszyscy burmistrzowie odpowiedzieli jednoznacznie. Zdaniem Zastępcy 
Burmistrza moŜna było w tym temacie porozmawiać a nie „preparować listę”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe temat na pewno powróci na Kapitule. 
Radny Wojciech Półtorak  zamykając dyskusję poinformował, Ŝe proponował, by dogadać 
się i porozumieć w tej kwestii, by była jedna reprezentacja. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zaznaczył, Ŝe do niego taka informacja nie dotarła, 
widocznie jak stwierdził Przewodniczący Rady w tym jednym przypadku zabrakło dobrej woli 
z obu stron. Uzupełniając informację dodał, Ŝe Pani Joanna Kwaśna miała listę na zeszycie i 
Przewodniczący ją odczytał. 
Odnosząc się do poruszonego tematu radny Krzysztof Krzywak  stwierdził, Ŝe radny 
Wojciech Półtorak ma rację w stwierdzeniu, Ŝe Biuro Regionu Kozła nie działa sprawnie. 
Argumentując swoją uwagę radny Krzysztof Krzywak przytoczył odpowiedź na zadaną 
interpelację w temacie nie ujęcia Zbąszynka w projekcie budowy ścieŜek rowerowych 
Regionu Kozła, gdzie Pani Burmistrz odpowiedziała, Ŝe nie została przekazana informacja z 
Biura Regionu Kozła. Radny zwrócił się więc z prośbą, by podczas następnej Kapituły 
Regionu Kozła zwrócić się z zapytaniem jak sprawnie działa Biuro Regionu Kozła, czy jest to 
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Biuro, które ma dezinformować, czy jest to Biuro, które ma informować i integrować, gdyŜ 
idea Kapituły jest jasno znacząca i jeŜeli Region podejmuje decyzję budowy ścieŜek to 
powinien podjąć ją ze wszystkimi nawet jeŜeli ktoś na Kapitule jest nieobecny. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur nadmienił, Ŝe do Biura Rady informacje o Kapitule 
wpływają, a zgłoszone uwagi i wnioski zostaną przekazane na kolejnym spotkaniu Kapituły. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe tematem obrad Komisji Stałych było 
takŜe przyjęcie oświadczenia w sprawie podziękowań dla Pani Jolanty Hanysz, 
wnioskodawcą oświadczenia był radny Krzysztof Krzywak, projekt tego oświadczenia nie 
został wprowadzany pod obrady dzisiejszej sesji. W tym temacie Przewodniczący 
poinformował, Ŝe po rozmowach z wnioskodawcą  temat wymaga przemyśleń i powróci w 
miesiącu wrześniu. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur: 

- poinformował, Ŝe oświadczenia majątkowe radnych zostały przesłane do Urzędu 
Skarbowego, podziękował w tym temacie za pomoc merytoryczną p. o. Sekretarzowi 
Pani Barbarze Stasik, 

- poinformował, Ŝe otrzymał list od Joachima Veila w temacie kolejnego spotkania 
byłych mieszkańców Zbąszynka, list jest dostępny do wglądu w Biurze Rady, 

- odczytał pismo Pana Wiesława Czyczerskiego, będące odniesieniem się do protokołu 
z sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku z kwietnia br w temacie problemu poruszonego 
przez radnego Wojciecha Półtoraka w kwestii wniosku o rekompensatę umorzonych 
wydatków z tytułu akcji susza i sprawozdania z wykonania budŜetu za 2007 roku 
przedstawionego na sesji w kwietniu /pismo stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu/. 

- Ŝyczył radnym spokojnego i miłego wypoczynku podczas urlopu. 
 
Kierownik OKSiR Waldemar Chwałkowski zaprosił na obchody Dni Zbąszynka, które 
odbędą się w dniach 15-17 sierpnia br, podczas których zaplanowano trzy dni dobrej zabawy 
i imprez przeznaczonych dla rodzin. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół przez czas trwania sesji był 
wyłoŜony do wglądu i nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządził 
głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 1 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyj ęty jednogło śnie. 
 
 
Do pkt.12  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1645 zamknął sesję. 
 
Protokołowała:                                  Sekretarz obrad:                             Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska               Wojciech Półtorak                         Jan Mazur 
 
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Zastępca Burmistrza 
2. Skarbnik  
3. p.o. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 


